
 

  
Strasbourg, 12. julij 2023 

Spoštovani, 
 
v nadaljevanju vam pošiljamo izjavo evropske poslanke Irene Joveve (Renew Europe/Gibanje Svoboda) 
po glasovanju v Evropskem parlamentu o zakonu o obnovi narave.  

''Današnji izid glasovanja je zmaga z grenkim priokusom. Na eni strani smo uspeli zagotoviti zadostno 
podporo uredbi, da bo lahko prišlo do nadaljnjih pogajanj, ki bodo zagotovila obstoj evropske 
zakonodaje za zagotavljanje – četudi tako nizkih – standardov za zagotavljanje obnove narave, biotske 
raznovrstnosti in ohranjanja ekosistemov. 

Evropejkam in Evropejcem smo tako tisti, ki nam je zares mar, vendarle še enkrat več dokazali, da nam 
ni vseeno za zaščito okolja, za doseganje podnebne nevtralnosti in posledično prihodnost družbe. 

Na drugi strani pa želim poudariti, da sem izredno razočarana nad sprejetjem večine dopolnil, ki so 
besedilo izredno oslabila, še posebej pa me žalosti, da je to rezultat lažnih informacij in političnega 
spletkarjenja. 

 Največja tveganja prehranski varnosti, ribištvu, kmetijstvu in gozdarstvu predstavljajo podnebne 
spremembe (ki se odražajo skozi dolga sušna obdobja, uničujoče poplave, točo in druge nepredvidljive 
podnebne pojave, ki uničujejo pridelke), izguba biotske raznovrstnosti in ekosistemov, vključno z 
opraševalci in (pre)obsežnim zatiranjem škodljivcev. Zastavljen cilj, da morajo obnovitveni ukrepi do 
leta 2030 zajeti vsaj 20 odstotkov kopenskih in morskih območij in jih do leta 2050 tudi obnoviti, je samo 
zakonodajna določitev že sprejetih ciljev strategije za biotsko raznovrstnost. Uredba prinaša zavezujoče 
cilje za obnavljanje, zagotavljanje odpornosti in ustrezne zaščite specifičnih sektorskih ekosistemov, ki 
jih bodo morale države članice doseči s pomočjo posameznih nacionalnih načrtov za obnovo narave. 
Novi standardi bodo pomagali odpraviti upad opraševalcev, povečati absorpcijo CO2 iz ozračja, 
zmanjšati vplive na okolje, povečati plodnost tal ter s tem zagotoviti trajnost kmetijstva in prehranske 
varnosti. Želim si, da se bodo takšne ambicije odražale tudi v nacionalnih načrtih za ohranjanje narave, 
še posebej v slovenskem. Ob tem naj še dodam, da so kmetje že dolgo žrtve nezadostne zakonodaje za 
varovanje in ohranjanje narave in okolja, ki bi jim zagotavljala večjo stabilnost pridelkov ter s tem tudi 
preživetja. Zato se morajo vsi v kmetijstvu zavedati, da so predstavniki Evropske ljudske stranke 
(EPP/ELS), ki so pod lažno pretvezo zagotavljanja zadostnih kmetijskih površin in prehranski varnosti 
nasprotovali predlagani uredbi, storili ravno nasprotno od tega. 

Kot družba na vse reči določamo vrednosti. Cena, dobiček, kapital. Človeka vrednotimo bistveno slabše. 
Narave pa sploh ne. Zadnji čas je, da se začnemo zavedati, kaj je zares pomembno za življenje na tem 
planetu.'' 

Za kakršnekoli dodatne informacije ali izjave evropske poslanke smo vam na voljo. 

Lep pozdrav, 
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